
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-07-04 11:31:00

Ministrul Mediului: Reforma Romsilva este legata de îndeplinirea unui jalon din

PNRR si trebuie facuta de urgenta

Reorganizarea si reforma Romsilva este  legata de îndeplinirea unui jalon în Planul National de Redresare

si  Rezilienta (PNRR) care trebuie îndeplinit de urgenta, pentru ca nu mai  avem timp si riscam sa blocam

niste bani de care România are nevoie, a  afirmat, vineri, ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Diana 

Buzoianu, la o dezbatere despre reformarea Romsilva. 

"Reorganizarea si reforma Romsilva, dupa cum stiti, este un subiect  care a mai fost dezbatut în spatiul public. Este

un subiect de care se  leaga inclusiv cererea de plata si este un jalon în cadrul PNNR. Deci,  trebuie sa fie

îndeplinit chiar de urgenta, pentru ca nu mai avem timp.  Riscam sa blocam niste bani de care România are nevoie,

de care românii  au nevoie în proiectele care vor fi discutate, de investitii în tara.  Din perspectiva Ministerului

Mediului, din perspectiva mea, în calitate  de ministru al Mediului, aceasta este o oportunitate de reforma a unei 

institutii, sa vedem cum sa o eficientizam, cum sa avem niste criterii  de performanta care sa se lege de realitatea

din teren. Am vorbit cu  foarte multi oameni din teren, padurari, oameni care ne-au explicat ca,  munca care este pe

umerii lor, simt ca este disproportionata, ca este  nevoie de o reorganizare, astfel încât sa ajunga oamenii care

lucreaza  în teren si îsi pun viata la risc sa primeasca resursele necesare sa  poata sa-si faca aceasta treaba si aceasta

responsabilitate într-un mod  cât mai sigur posibil. Ştiti discutiile care au fost în spatiul public  legate de sporuri,

cu siguranta ele vor trebui sa înceteze. Ştiti  discutiile legate de bonusurile de pensionare de zeci de mii de euro, cu

siguranta ele vor trebui sa înceteze. Sunt si discutiile legate de  reducerea numarului de directori si, da, ne

propunem sa avem o reducere a  acestui numar", a spus Buzoianu.

În viziunea sefei de la Mediu, prin reorganizarea Romsilva se urmareste  mai clar criteriile de performanta din

cadrul institutiei.

"Îmi doresc ca aceasta oportunitate de reorganizare sa nu fie ratata  doar în ideea de a bloca niste lucruri care s-au

întâmplat pâna acum, ci  sa si ajutam Romsilva cu niste criterii poate mai clare, mai masurabile  de performanta,

care sa poata sa fie urmarite si sa poata sa fie atinse  de dumneavoastra. Ati vazut în dezbaterea publica HG-ul, ati

avut o  serie de dezbateri si o serie de întâlniri, ati dat deja punctele de  vedere pe ea. În momentul de fata se

lucreaza la proiectul de hotarâre  care sa cuprinda mare parte din ceea ce s-a prevazut si în HG-ul  initial, dar

evident si îmbunatatiri. Nu va fi creat un grup de lucru.  În România, daca vrei sa omori ceva creezi o comisie sau

un grup de  lucru. Deci, noi nu vom crea, astazi, un grup de lucru care sa mai  dureze înca cinci luni pâna va scoate

o Hotarâre de Guvern, ca sa auzim  pe toata lumea. Despre reorganizarea Romsilva se vorbeste de cel putin  patru

luni de zile. Noi suntem în etape finale de trecere a acestui HG  si de modificarile legislative de care avem nevoie.

Va rugam sa ne  trimiteti absolut toate observatiile de urgenta. Va spun foarte clar: nu  va exista pastrarea acelor

structuri judetene, deci va exista o  minimizare (...) Zilele acestea se lucreaza ca sa gasim exact forma  juridica

corecta, dar în niciun caz nu va fi acelasi numar de directii  judetene. Va fi o scadere suficient de mare a acestor

Directii", a spus  Diana Buzoianu.

Ministerul Mediului, Apelor si Padurilor (MMAP) organizeaza, vineri, o  ampla consultare publica privind viitorul

padurilor din România prin  reformarea Regiei Nationale a Padurilor - Romsilva.

Potrivit unui comunicat de presa al institutiei, transmis AGERPRES,  reforma include reducerea semnificativa a

numarului de directori,  diminuarea sporurilor si corelarea acestora cu performanta, evaluarea  activitatilor

Romsilva din punct de vedere economic si social, nu în  ultimul rând, alinierea structurii si a functionarii Romsilva

la  recomandarile recente ale Curtii de Conturi.

page 1 / 1


